

الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي

بلغراد (صربيا) 17-13 تشرين الأول/أكتوبر 2019



CL/205/15-P.2 2019 تموز/يوليو 31

المجلس الحاكم البند 15

التعديلات على النظام الأساسي والأنظمة النافذة

واللوائح التنظيمية للاتحاد البرلماني الدولى

تعديلات قدمتها لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين

في الدورة اله 159 للجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين التي انعقدت في نيسان/أبريل 2019، وافقت اللجنة على إجراء تعديل على لوائحها التنظيمية وممارساتها من أجل تقديم المزيد من التوضيح حول تطبيق قاعدة النصاب القانوني.

إن المجلس الحاكم مدعو إلى اعتماد التعديل على القاعدة رقم 6، كما هو وارد أدناه.

اللوائح التنظيمية للجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين وممارساتها

تعديل القاعدة 6 لتصبح كالتالي:

يشكّل نصف عدد الأعضاء، على الأقل، الذين يمارسون مهماقم، النصاب القانوني اللازم لإجراء المداولات واتّخاذ القرارات التي تتطلب التصويت.





141st IPU Assembly

Belgrade (Serbia) 13-17 October 2019



Governing Council Item 15

CL/205/15-P.2 31 July 2019

Amendments to the IPU Statutes and Rules

Amendment submitted by the Committee on the Human Rights of Parliamentarians

At its 159th session in April 2019, the Committee on the Human Rights of Parliamentarians endorsed an amendment to its Rules and Practices in order to provide further clarity on the application of the quorum rule.

The Governing Council is called upon to adopt the amendment to Rule 6, as set out below.

Rules and Practices of the Committee on the Human Rights of Parliamentarians

Amend Rule 6 as follows:

At least half of the number of members in exercise of their functions shall constitute the quorum for deliberating and taking decisions **that require a vote**.